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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Obrony Narodowej (nr 118)

Komisji Zdrowia (nr 185)
8 kwietnia 2015 r.
Komisje: Obrony Narodowej oraz Zdrowia, obradujące pod przewodnictwem 
posła Tomasza Latosa (PiS), przewodniczącego Komisji Zdrowia, rozpatrzyły: 

– sprawozdanie podkomisji nadzwyczajnej o poselskim projekcie ustawy 
o zmianie ustawy o działalności leczniczej (druk nr 3090). 

W posiedzeniu udział wzięli: Czesław Mroczek sekretarz stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej 
wraz ze współpracownikami, Piotr Warczyński podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia wraz 
ze współpracownikami, Wiesław Banaszewski  zastępca przewodniczącego Konwentu Dziekanów 
Korpusu Oficerów Zawodowych oraz Andrzej Wiśniewski prezes Klubu Generałów Wojska Polskiego 
Oddziału Bydgoszcz. 

W posiedzeniu udział wzięli lobbyści: Joanna Kajak oraz Wojciech Wiśniewski z Viewpoint Group. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Michał Madaj, Małgorzata Siedlecka-
Nowak, Kamil Strzępek, Maria Taurogińska-Kopeć, Jacek Zientarski – z sekretariatów Komisji 
w Biurze Komisji Sejmowych; Bogdan Cichy oraz Aleksandra Wolna-Bek – legislatorzy z Biura 
Legislacyjnego. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Witam bardzo serdecznie na posiedzeniu dwóch Komisji – Komisji Obrony Narodowej 
oraz Komisji Zdrowia. Bardzo proszę o zaprzestanie rozmów. Witam panie i panów posłów. 
Witam panów ministrów ze współpracownikami oraz wszystkich zaproszonych gości. 
Szanowni państwo, w dniu dzisiejszym mamy zaplanowane rozpatrzenie sprawoz-

dania podkomisji nadzwyczajnej o poselskim projekcie ustawy o zmianie ustawy o dzia-
łalności leczniczej, druk nr 3090. Czy są uwagi do porządku obrad? Nie widzę zgłoszeń. 
W takim razie, przechodzimy do rozpatrzenia tego sprawozdania. 
Przewodniczącą podkomisji była pani poseł Krystyna Kłosin. Bardzo proszę o zabra-

nie głosu. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Panowie ministrowie, Wysoka Komisjo Zdrowia 
i Wysoka Komisjo Obrony Narodowej, chciałabym króciutko przedstawić sprawozdanie 
podkomisji nadzwyczajnej o poselskim projekcie ustawy o zmianie ustawy o działalno-
ści leczniczej. Podkomisja nadzwyczajna, po rozpatrzeniu poselskiego projektu ustawy 
o zmianie ustawy o działalności leczniczej, zawartego w druku nr 3090, przedyskutowała 
ten projekt na posiedzeniach w dniach 4 i 19 marca i przedkłada Komisjom sprawozda-
nie w formie tekstu jednolitego. 
Proszę państwa, w czasie posiedzenia podkomisji w dniu 19 marca zgłoszono w sumie 

4 poprawki oraz zmiany redakcyjno-legislacyjne, które są zawarte w przedłożonym pań-
stwu tekście sprawozdania. Wszystkie poprawki zostały przyjęte jednogłośnie. Dziękuję 
bardzo. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Czy panowie ministrowie chcieliby w tym momencie zabrać głos, coś 
dodać? Nie. Dziękuję. W takim razie, czy ktoś z pań i panów posłów... Będziemy oczywi-
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ście procedować, więc jeżeli będą uwagi, proponuję zgłaszać je do poszczególnych zmian, 
chyba że jest jakaś uwaga ogólna. Bardzo proszę, pani poseł Hrynkiewicz. 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, na poprzednim posiedzeniu z Komisją Obrony 
Narodowej zadałam kilka pytań, na które nie otrzymałam żadnej odpowiedzi od panów 
generałów i ministrów, a były one pytaniami zasadniczymi, dotyczącymi tej sprawy. Pro-
siłabym więc bardzo, aby nie lekceważyć posłów, bo ja, na podstawie konstytucji, mam 
prawo do tego, żeby otrzymać odpowiedź. Chyba że panowie odmawiają odpowiedzi, 
to zwrócę się do marszałka Sejmu, żeby taka odpowiedź została udzielona. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Pan minister Mroczek, bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej Czesław Mroczek: 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, oczywiście, odpowiemy na piśmie. Ponieważ 
nie  byłem na poprzednim  posiedzeniu,  poprosiłbym,  aby  pan  przewodniczący  przy-
jął taką formę. Udzielimy na piśmie odpowiedzi na pytania zadane przez panią poseł 
na poprzednim posiedzeniu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Dziękuję bardzo. Rozumiem – żeby nie było żadnych wątpliwości – że do następ-
nego posiedzenia Sejmu pani poseł Hrynkiewicz otrzyma stosowne odpowiedzi. 

Sekretarz stanu w MON Czesław Mroczek: 
Na ręce pana przewodniczącego. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję uprzejmie. W takim razie, przechodzimy do procedowania. 
Czy są uwagi do tytułu ustawy? Nie widzę zgłoszeń. Czy ktoś z pań i panów posłów 

jest przeciwny przyjęciu tytułu ustawy? Sprzeciwu nie słyszę. 
Art. 1. Czy są uwagi do główki art. 1? Nie widzę zgłoszeń. Czy ktoś z pań i panów 

posłów  jest  przeciwny  przyjęciu  główki  art.  1?  Sprzeciwu  nie  słyszę.  Stwierdzam, 
że została ona przyjęta. 
Zmiana pierwsza. Czy są uwagi do zmiany pierwszej? Bardzo proszę, pani poseł Kłosin. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, chciałabym zgłosić poprawkę polegającą na dopi-
saniu lit. ab) po lit. a). Ma ona charakter porządkowy. W art. 1, po pkt 1, po lit. a) dodaje 
się lit. ab) w brzmieniu: „podmiot leczniczy niebędący przedsiębiorcą – podmiot leczniczy 
wymieniony w art. 4 ust. 1 pkt 2, 3 i 7”. 
Dodanie pkt 7 jest konieczne, ponieważ podmioty lecznicze w formie jednostki woj-

skowej będą podmiotami leczniczymi niebędącymi przedsiębiorcami. To jest istota tych 
wszystkich zmian, które wprowadzamy niniejszą ustawą. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Pan minister, bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w MON Czesław Mroczek: 
W pełni przychylamy się do tej poprawki. Ona jest oczywista, porządkująca. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Ponieważ to dotyczy działalności leczniczej, zapytam jeszcze ministra Warczyńskiego 
o opinię. Bardzo proszę. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Piotr Warczyński: 
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Bogdan Cichy: 
Nie zgłaszamy zastrzeżeń. 
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Czy ktoś z pań i panów posłów ma uwagi do tej poprawki? Nie widzę zgłoszeń. 
W takim razie, pytam, czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zgło-

szonej przed chwilą poprawki. Nie widzę zgłoszeń. A zatem, przechodzimy do przyjęcia 
zmiany pierwszej z wprowadzoną poprawką. 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany pierwszej ze zgło-

szoną poprawką? Nie widzę zgłoszeń. Stwierdzam, że zmiana pierwsza została przyjęta. 
Zmiana druga. Czy są uwagi do zmiany drugiej? Pani przewodnicząca Kłosin.

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Nie mam uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Panowie ministrowie. Nie ma uwag. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Bogdan Cichy: 
Nie zgłaszamy zastrzeżeń. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany drugiej? Nie 
widzę zgłoszeń. Stwierdzam, że zmiana druga została przyjęta. 
Zmiana trzecia. Pani przewodnicząca Kłosin, bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Panowie ministrowie. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany trzeciej? Nie widzę zgło-
szeń. Stwierdzam, że zmiana trzecia została przyjęta. 
Zmiana czwarta. Pani przewodnicząca Kłosin. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Panowie ministrowie. Biuro Legislacyjne. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany czwartej? Nie widzę 
zgłoszeń. Stwierdzam, że zmiana czwarta została przyjęta. 
Zmiana piąta. Czy są uwagi do zmiany piątej? Bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Panowie ministrowie. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany piątej? Nie widzę zgło-
szeń. Stwierdzam, że zmiana piąta została przyjęta. 
Zmiana szósta. Czy są uwagi do zmiany szóstej? 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Panowie ministrowie. Biuro Legislacyjne. 

Sekretarz stanu w MON Czesław Mroczek: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany szóstej? Nie widzę zgło-
szeń. Stwierdzam, że zmiana szósta została przyjęta. 
Czy są uwagi do zmiany siódmej? Bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany siódmej? Nie widzę... 
Bardzo proszę, pani poseł Hrynkiewicz. 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
Chciałabym zapytać, czy tekst tego rozporządzenia, o którym tutaj mowa, jest już przy-
gotowany? 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Bardzo proszę, panie ministrze. 

Sekretarz stanu w MON Czesław Mroczek: 
Tu występują dwa rozporządzenia. Projekt jednego jest już opracowany. Prace nad dru-
gim są już na ukończeniu, więc niebawem będziemy mieć drugie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Czy są inne uwagi, pytania? Nie widzę zgłoszeń. 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany siódmej? Nie widzę 

zgłoszeń. Stwierdzam, że zmiana siódma została przyjęta. 
Zmiana ósma. Czy są uwagi do zmiany ósmej? Bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany ósmej? Nie widzę zgło-
szeń. Stwierdzam, że zmiana ósma została przyjęta. 
Zmiana dziewiąta. Czy są uwagi do zmiany dziewiątej? 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 



i.p.                7

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji obrony narodowej (nr 118), 

Komisji Zdrowia (nr 185)

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany dziewiątej? Nie widzę 
zgłoszeń. Stwierdzam, że zmiana dziewiąta została przyjęta. 
Zmiana dziesiąta. Czy są uwagi do zmiany dziesiątej? Bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Panie przewodniczący, chciałabym zgłosić poprawkę. W art. 1, po zmianie dziesiątej, 
dodać zmianę 10a w brzmieniu: „po art. 46 dodaje się art. 46a w brzmieniu: «Kierow-
nikiem podmiotu leczniczego w formie jednostki wojskowej może być osoba, która speł-
nia wymagania przewidziane dla dowódcy jednostki wojskowej określone w przepisach 
ustawy z dnia 11 września 2003 r. o służbie wojskowej żołnierzy zawodowych»”. 
Głównym celem tej poprawki  jest doprecyzowanie kwestii wymogu niekaralności 

wobec osoby – co było zgłaszane na posiedzeniu Komisji – która może być kierownikiem 
podmiotu leczniczego niebędącego przedsiębiorcą, w aspekcie projektowanego 37 ust. 7 
– wyłączenie ze stosowania przepisu 46 ust. 2-4. Przepis art. 46a będzie więc przepisem 
szczególnym w odniesieniu do kierowników podmiotów  leczniczych  funkcjonujących 
tylko w formie jednostek wojskowych. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Rząd. Proszę o opinię do poprawki. 

Sekretarz stanu w MON Czesław Mroczek: 
Panie  przewodniczący,  szanowni  państwo,  dziękujemy  za tę poprawkę.  Ona  jest 
konieczna z uwagi na to, że wymagania dla dowódcy jednostki wojskowej będącego jed-
nocześnie kierownikiem podmiotu leczniczego byłyby wyższe. Reżim byłby sroższy niż 
dla pozostałych dowódców. Chodzi o to, żeby wymagania dotyczące wszystkich były jed-
nakowe, niezależnie od tego, czy są kierownikami podmiotu leczniczego, czy nie. Tak 
więc, popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Biuro Legislacyjne, bardzo proszę. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Szanowni państwo, jeżeli chodzi o poprawkę zgłoszoną przez panią poseł, to Biuro Legi-
slacyjne nie ma zastrzeżeń, natomiast chcielibyśmy tylko zwrócić uwagę na to, że rozpo-
częli państwo rozpatrywanie zmiany dziesiątej, która nie została jeszcze przyjęta – dys-
kusja nad nią nie została jeszcze zamknięta – a poprawka dotyczy dodania nowej zmiany 
10a. Jeśli można, to prosimy o powrót do zmiany dziesiątej i zamknięcie...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rozumiem, czyli dopiero wtedy dojdzie jako dodatkowa zmiana. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Tak, to będzie dodatkowa zmiana po zmianie dziesiątej. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Dziękuję uprzejmie za tę uwagę. Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny 
przyjęciu  zmiany  dziesiątej?  Nie  widzę  zgłoszeń.  Stwierdzam,  że zmiana  dziesiąta 
została przyjęta. 
W takim  razie,  wracamy  do poprawki  zgłoszonej  przez  panią  poseł  Kłosin.  Jest 

to zmiana 10a. Czy są uwagi do zmiany 10a? Bardzo proszę, pani poseł Hryniewicz. 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
Mam pytanie. Czy osoba, która ma być kierownikiem tego podmiotu leczniczego, ma być 
zatrudniona na tym stanowisku, ma być lekarzem, czy może to być ktokolwiek? 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Bardzo proszę o odpowiedź, panie ministrze. 

Sekretarz stanu w MON Czesław Mroczek: 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, tak jak powiedziałem poprzednio, kierowni-
kiem podmiotu leczniczego będzie dowódca jednostki wojskowej, nie inna osoba w tej 
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jednostce wojskowej. W związku  z tym, mamy  tu wymagania  dotyczące  stanowiska 
wynikające z dwóch ustaw – ustawy o działalności leczniczej i ustawy o służbie wojsko-
wej żołnierzy zawodowych. Chodzi o to, że chcemy, by wymagania dotyczące dowódców 
jednostek wojskowych w polskich siłach zbrojnych były jednakowe, żeby nie zależały 
od dodatkowych funkcji. Dlatego cieszymy się z tej poprawki i ją popieramy. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, pani poseł Hrynkiewicz. 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
Moje pytanie jest proste. Czy ta osoba, która będzie kierować tym podmiotem leczniczym, 
ma być lekarzem? Lekarz także może mieć stopień wojskowy. Przecież nie ma przeszkód. 
Są generałowie, którzy jednocześnie są lekarzami. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dopowiem, że szpitalami kierują osoby o różnym wykształceniu. Coraz mniej jest leka-
rzy. Poproszę jeszcze o odpowiedź pana ministra Warczyńskiego. Bardzo proszę. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Warczyński: 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, ta osoba nie musi być lekarzem, natomiast 
musi być oficerem zawodowym. To wynika z innych regulacji. Musi spełniać wymagania, 
które spełnia nie tylko oficer zawodowy, ale też dowódca jednostki wojskowej. Są więc 
one – moim zdaniem – bardzo wysokie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Bardzo proszę, pan minister Mroczek. 

Sekretarz stanu w MON Czesław Mroczek: 
Pani poseł, sprawa jest dość prosta. Nieważne, jakie wykształcenie ma osoba, która pełni 
funkcję dowódcy jednostki wojskowej. Ta osoba, kiedy jednostka wojskowa jest podmiotem 
leczniczym, staje się kierownikiem podmiotu leczniczego. A zatem, odnośnie do tej samej 
osoby, która „ma dwa kapelusze” – jest kierownikiem podmiotu leczniczego i jednocześnie 
jest dowódcą jednostki wojskowej – mamy wymagania z dwóch różnych ustaw. Gdybyśmy 
zastosowali wymagania z ustawy o działalności leczniczej, to okazałoby się, że wobec części 
dowódców jednostek wojskowych w Polsce będą inne wymagania, sroższe, niż wobec pozosta-
łych dowódców jednostek, którzy jednocześnie nie są kierownikami podmiotów leczniczych, 
bo nie każda jednostka wojskowa w Polsce jest jednocześnie podmiotem leczniczym. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze inne uwagi? Nie widzę zgłoszeń. Zatem, przechodzimy 
do głosowania. 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany 10a? Nie widzę zgło-

szeń... W takim razie, będziemy głosować. 
Kto  z pań  i panów posłów  jest  za przyjęciem  zmiany  10a? Kto  jest  przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? 
Za głosowało 19 posłów, 4 było przeciw, 6 wstrzymało się od głosu. Zmiana 10a została 

przyjęta. 
Przechodzimy do zmiany jedenastej. Czy są uwagi do zmiany jedenastej? 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany jedenastej? Nie widzę 
zgłoszeń. Stwierdzam, że zmiana jedenasta została przyjęta. 
Zmiana dwunasta. Czy są uwagi do zmiany dwunastej? 
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Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany dwunastej? Nie widzę 
zgłoszeń. Stwierdzam, że zmiana dwunasta została przyjęta. 
Zmiana trzynasta. Czy ktoś z pań i panów posłów ma uwagi do zmiany trzynastej? 

Nie widzę zgłoszeń. 
Rząd. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany trzynastej? Nie widzę 
zgłoszeń. Stwierdzam, że zmiana trzynasta została przyjęta. 
Zmiana czternasta. Czy są uwagi do zmiany czternastej? Pani poseł. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu zmiany czternastej? Nie widzę 
zgłoszeń. Stwierdzam, że zmiana czternasta została przyjęta. 
Zmiana piętnasta. Czy są uwagi do zmiany piętnastej? 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. Pan minister Warczyński, bez uwag. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Pani poseł Hrynkiewicz, bardzo proszę. 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
Czy mogę prosić o wyjaśnienie sensu tego przepisu? 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Który z panów ministrów to wyjaśni? Pan minister Mroczek, czy pan minister 
Warczyński, czy ktoś upoważniony? Dobrze, pan minister Warczyński. Bardzo proszę, 
panie ministrze. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Warczyński: 
Panie  przewodniczący,  szanowni  państwo,  ta zmiana ma na celu  przedłużenie  o rok 
okresu obowiązywania rozporządzenia w sprawie uzyskiwania tytułu specjalisty w dzie-
dzinach mających zastosowanie w ochronie zdrowia. To rozporządzenie mówi o uzy-
skiwaniu  tytułu  specjalisty w dziedzinach  specjalizacji niebędących głównymi zawo-
dami medycznymi,  jak lekarskie i pielęgniarskie, czyli, takich jak fizjoterapia, fizyka 
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medyczna, inżynieria medyczna, psychologia kliniczna, zdrowie publiczne. Ta regulacja 
umożliwia odbywanie tych specjalizacji. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Czy jeszcze pani poseł Hryniewicz? Proszę. 

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS): 
Dziękuję za tę odpowiedź. Ona jest oczywiście niejasna i, mówiąc krótko, niczego nie 
wyjaśnia, tylko bardziej to komplikuje. Dlaczego dotyczy to takich zawodów akurat w tej 
ustawie? Dlaczego nie jest to regulowane inną ustawą, tylko koniecznie tutaj, na chyb-
cika przyjmujemy tę zmianę? Zupełnie tego nie rozumiem, ale mam nadzieję, że pan 
minister wyjaśni mi to na piśmie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Pani poseł Kłosin, bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Pani poseł, na posiedzeniach podkomisji dyskutowaliśmy na ten temat i zastanawialiśmy 
się nad tym, bo to, być może, nieco wychodzi poza zakres ustawy. Jednak ostatecznie, 
w dyskusji, przyjęliśmy stanowisko, że nie wychodzi to poza zakres ustawy, ponieważ 
dotyczy to również lekarzy wojskowych. Przy tej okazji regulujemy ten problem i obej-
mujemy wszystkich lekarzy, bo nie da się podzielić lekarzy na wojskowych i niewojsko-
wych. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Jeszcze pan minister Warczyński. Bardzo proszę. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Warczyński: 
Chciałbym tylko dodać, że ten przepis cały czas obowiązuje. Nie wprowadzamy nowych 
regulacji. To rozporządzenie obowiązuje. Jest wydane na podstawie ustawy o działal-
ności leczniczej, którą zmieniamy, natomiast obowiązywałoby do końca roku. Chcemy 
przedłużyć obowiązywanie tego przepisu o rok. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Niemniej jednak poprosiłbym – zgodnie z prośbą pani poseł Hrynkie-
wicz – o szerszą odpowiedź na piśmie na zadane pytanie, z odwołaniem do odpowiednich 
artykułów i również odpowiedzi na wcześniej zadane pytania. Dziękuję bardzo. 
Czy to wszystkie głosy w dyskusji? Spytam więc, czy ktoś z pań i panów posłów jest 

przeciwny przyjęciu zmiany piętnastej? Jest głos sprzeciwu. 
W takim razie, głosujemy. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem zmiany pięt-

nastej? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Przepraszam, za szybko... Będziemy musieli głosować jeszcze raz. Bardzo państwa 

przepraszam. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem zmiany piętnastej? Kto jest przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? 
18 osób głosowało za, 7 było przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu. Stwierdzam, 

że zmiana piętnasta została przyjęta. 
Zmiana szesnasta. Czy są uwagi do zmiany szesnastej? Bardzo proszę, pani poseł 

Kłosin. 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Szanowni państwo, nie mamy uwag, natomiast zmiany piętnasta i szesnasta łączą się 
ze sobą, więc...

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Zmiana szesnasta jest konsekwencją zmiany piętnastej. 
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Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czyli, jak rozumiem sugestię Biura Legislacyjnego, zmiana szesnasta nie wymaga głoso-
wania wobec przyjęcia zmiany piętnastej. Czy tak? Dziękuję bardzo. 
Wobec tego zmiana szesnasta automatycznie została przyjęta. Zatem będziemy przyj-

mować cały art. 1. 
Czy ktoś z pań i panów posłów jest przeciwny przyjęciu art. 1? Nie widzę zgłoszeń. 

Stwierdzam, że art. 1 został przyjęty. 
Art. 2. Czy są uwagi do art. 2? Pani przewodnicząca Kłosin nie zgłasza uwag. Czy 

tak?.

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Aleksandra Wolna-Bek: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy ktoś  z pań  i panów posłów  jest przeciwny przyjęciu art.  2? Nie widzę zgłoszeń. 
Stwierdzam, że art. 2 został przyjęty. 
W takim  razie,  przechodzimy do głosowania nad  całością ustawy. Czy ktoś  z pań 

i panów  posłów  jest  przeciwny  przyjęciu  ustawy? Nie widzę  zgłoszeń.  Stwierdzam, 
że ustawa została przyjęta. 
Pozostaje nam wyznaczenie sprawozdawcy. Proponuję, aby sprawozdawcą była pani 

poseł Kłosin. Czy pani poseł wyraża zgodę? 

Poseł Krystyna Kłosin (PO): 
Tak, wyrażam zgodę. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy są inne propozycje? Czy panie i panowie posłowie wyrażają zgodę na to, aby pani 
poseł Kłosin była sprawozdawcą? Czy są głosy przeciwne? Nie widzę zgłoszeń. Stwier-
dzam, że pani poseł Kłosin jest sprawozdawcą obu Komisji. 
To wszystko. Dziękuję państwu bardzo. 
Zamykam posiedzenie Komisji.


